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ÄRENDELISTA 
§1 Godkännande av dagordning och tid för justering 
§2 Nytt medborgarförslag Bromma flygplats 
§3 Nytt medborgarförslag - Soptunnor mellan Ulvsunda 

Slottsväg och Grindstuvägen 
§4 Nytt medborgarförslag hundrastgård under 

Nockebybron 
§5 Nytt medborgarförslag hundrastgård bällstafältet 
§6 Nytt medborgarförslag - Innebandyplan Alpvägen 
§7 Nytt medborgarförslag, säkerhetsförbättring av 

trafikplats- Korsningen Drottningholmsvägen / 
Abrahamsbergsvägen 

§8 Nytt medborgarförslag- Buss 127, hållplats Rånövägen 
§9 Nytt medborgarförslag gällande volleybollplaner 
§10 Nytt medborgarförslag - Slåtterängar Spångavägen 
§11 Nytt medborgarförslag - konstgräs till grusplan, Gamla 

Bromstensvägen 
§12 Nytt medborgarförslag - cykelbanor Gamla 

Bromstensvägen 
§13 Nytt medborgarförslag - hiss/rulltrappa 

Gustavslundsvägen 
§14 Nytt medborgarförslag- uppvärmd bassäng och mindre 

barngrupper i förskolan 
§15 Nytt medborgarförslag - Mariehällstorget 
§16 Nytt medborgarförslag hundrastplats - 

Drottningholmsvägen 
§17 Nytt medborgarförslag - Byte av badstege Ljunglöfska 

slottet 
§18 Nytt medborgarförslag Ung Fritid Mariehäll/Annedal 
§19 Revidering av delegationsordningen 
§20 Nomineringar för pensionärsrådet 2024 
§21 Tertialrapport 1 2024 för Bromma stadsdelsnämnd 
§22 Yttrande över revisionens årsrapport 
§23 Fyllnadsval till social delegation 2024 
§24 Svar på remiss av Motion om att bevara 

trädgårdsstäder och egnahemsområden 
§25 Svar på remiss av Revidering av riktlinjer 

förärendeansvar mellan stadsdelsnämnderna 
inomindivid- och familjeomsorgen, äldreomsorgen och 
omsorgen om personer med funktionsnedsättning 

§26 Planärende på granskning, Åkeshov 1:1 m.fl., intill kv. 
Famnen 

§27 Planärende på samråd, Åkeshov 1:1 m.fl., invid 
Åkeshovshöjden 
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§28 Svar på remiss av Miljöprogram 2030 för Stockholms 
stad 

§29 Svar på remiss - Motion om behovet av ett 
helhetsgrepp kring stadens reklamvitriner, KS 
2024/335 

§30 Svar på medborgarförslag om att HBTQI-certifiera 
ungdomens hus vid Islandstorget 

§31 Svar på medborgarförslag på bastu vid Mälaren i 
Ålsten 

§32 Svar på medborgarförslag övergångsställe vid 
Alviksskolan 

§33 Svar på medborgarförslag övergångsställe Dartanjangs 
gata 

§34 Svar på medborgarförslag inspektion gångvägar i 
Blackeberg 

§35 Svar på medborgarförslag - Behåll Gula villan i 
Mariehäll 

§36 Svar på medborgarförslag Flytt av planerat Vård- och 
omsorgsboende 

§37 Svar på medborgarförslag - skyltar i parker och i 
offentliga gaturum gällande koppeltvång 

§38 Svar på skrivelse från Liberalerna gällande trygghet i 
LSS-boenden 

§39 Svar på skrivelse från Sverigedemokraterna om 
möjliggörare för kriminella nätverk inom kommunens 
verksamheter 

§40 Sammanställning lex Sarah – beslut och inkomna 
rapporter 2024 – SoF och ÄO 

§41 Inkomna rapporter och protokoll 2024 - Förteckning 
till nämndens sammanträden 

§42 Redovisning av ej verkställda beslut inom 
äldreomsorgen 2024 

§43 Redovisning av ej verkställda beslut 2024 – 
Socialtjänst 

§44 Anmälan av delegationsbeslut 2024 
§45 Protokoll från förvaltningsgruppen 2024 
§46 Protokoll rådet för funktionshinderfrågor 2024 
§47 Protokoll pensionärsrådet 2024 
§48 Balanslista 2024 
§49 Nämndens och förvaltningens frågor 
§50 Borttagen på grund av sekretess 
§51 Borttagen på grund av sekretess 
§52 Borttagen på grund av sekretess 
§53 Borttagen på grund av sekretess 
§54 Borttagen på grund av sekretess 
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§55 Borttagen på grund av sekretess 
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§ 1 
Godkännande av dagordning och tid för justering  

Beslut  
Ordförande Johan Heinonen (S) öppnar mötet. Dagordningen 
godkänns. 
 
Ordförande Johan Heinonen (S) och Mattias Keresztesi (M) utses 
att justera protokollet. Protokollet justeras fredagen den 31 maj. 
Mötet ajourneras för allmänhetens frågestund mellan kl. 18.30 -
19.15. 
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§ 2 
Nytt medborgarförslag Bromma flygplats  
BRO 2024/247 
 

Beslut  
Nämnden överlämnar förslaget till förvaltningen för besvarande. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1610093 Medborgarförslag GDPR 
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§ 3 
Nytt medborgarförslag - Soptunnor mellan Ulvsunda 
Slottsväg och Grindstuvägen  
BRO 2024/231 
 

Beslut  
Nämnden överlämnar förslaget till förvaltningen för besvarande. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1610106 Medborgarförslag GDPR-tvättat 
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§ 4 
Nytt medborgarförslag hundrastgård under Nockebybron  
BRO 2024/255 
 

Beslut  
Nämnden överlämnar förslaget till förvaltningen för besvarande. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1610112 Medborgarförslag GDPR-tvättat 
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§ 5 
Nytt medborgarförslag hundrastgård bällstafältet  
BRO 2024/260 
 

Beslut  
Nämnden överlämnar förslaget till förvaltningen för besvarande. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1610127 Medborgarförslag GDPR-tvättat 
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§ 6 
Nytt medborgarförslag - Innebandyplan Alpvägen  
BRO 2024/277 
 

Beslut  
Nämnden överlämnar förslaget till förvaltningen för besvarande. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1610131 Medborgarförslag GDPR-tvättat 
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§ 7 
Nytt medborgarförslag, säkerhetsförbättring av 
trafikplats- Korsningen Drottningholmsvägen / 
Abrahamsbergsvägen  
BRO 2024/274 
 

Beslut  
Nämnden överlämnar förslaget till förvaltningen för besvarande. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1610137 Medborgarförslag GDPR-tvättat 
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§ 8 
Nytt medborgarförslag- Buss 127, hållplats Rånövägen  
BRO 2024/256 
 

Beslut  
Nämnden överlämnar förslaget till förvaltningen för besvarande. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1610148 Medborgarförslag GDPR-tvättat 
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§ 9 
Nytt medborgarförslag gällande volleybollplaner  
BRO 2024/294 
 

Beslut  
Nämnden överlämnar förslaget till förvaltningen för besvarande. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1610152 Medborgarförslag GDPR-tvättat 
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§ 10 
Nytt medborgarförslag - Slåtterängar Spångavägen  
BRO 2024/293 
 

Beslut  
Nämnden överlämnar förslaget till förvaltningen för besvarande. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1610161 Medborgarförslag GDPR-tvättat 
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§ 11 
Nytt medborgarförslag - konstgräs till grusplan, Gamla 
Bromstensvägen  
BRO 2024/290 
 

Beslut  
Nämnden överlämnar förslaget till förvaltningen för besvarande. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1610165 Medborgarförslag GDPR-tvättat 
 

Sida 16 (79)



 
 

Bromma stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 7/2024 
 

2024-05-30 

§ 12 
Nytt medborgarförslag - cykelbanor Gamla 
Bromstensvägen  
BRO 2024/289 
 

Beslut  
Nämnden överlämnar förslaget till förvaltningen för besvarande. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1610168 Medborgarförslag GDPR-tvättat 
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§ 13 
Nytt medborgarförslag - hiss/rulltrappa 
Gustavslundsvägen  
BRO 2024/297 
 

Beslut  
Nämnden överlämnar förslaget till förvaltningen för besvarande. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1610174 Medborgarförslag GDPR-tvättat 
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§ 14 
Nytt medborgarförslag- uppvärmd bassäng och mindre 
barngrupper i förskolan  
BRO 2024/300 
 

Beslut  
Nämnden överlämnar förslaget till förvaltningen för besvarande. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1610179 Medborgarförslag GDPR-tvättat 
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§ 15 
Nytt medborgarförslag - Mariehällstorget  
BRO 2024/304 
 

Beslut  
Nämnden överlämnar förslaget till förvaltningen för besvarande. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Särskilt uttalande 
Johan Duvdal (C) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
 
Centerpartiet instämmer med medborgarförslaget kring att rimliga 
insatser bör göras för att skapa en livligare torgmiljö vid 
Mariehällstorget. 
 
Handlingar i ärendet 

 1613229 Medborgarförslag GDPR-tvättat 
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§ 16 
Nytt medborgarförslag hundrastplats - 
Drottningholmsvägen  
BRO 2024/303 
 

Beslut  
Nämnden överlämnar förslaget till förvaltningen för besvarande. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1613235 Medborgarförslag GDPR-tvättat 
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§ 17 
Nytt medborgarförslag - Byte av badstege Ljunglöfska 
slottet  
BRO 2024/306 
 

Beslut  
Nämnden överlämnar förslaget till förvaltningen för besvarande. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1613237 Medborgarförslag GDPR-tvättat 
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§ 18 
Nytt medborgarförslag Ung Fritid Mariehäll/Annedal  
BRO 2024/311 
 

Beslut  
Nämnden överlämnar förslaget till förvaltningen för besvarande. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Särskilt uttalande 
Johan Duvdahl (C) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
 
Centerpartiet instämmer med medborgarförslaget kring vikten av 
insatser i Mariehäll för växande barn – och ungdomskullar. 
Fritidsverksamhetens filial i närheten till Mariehällskolan med 
öppettider två dagar i veckan är lovärd, men förmodligen inte 
tillräcklig för att möta de behov som finns. Under 2024 kommer 
Bromma att få ett ungdomens hus vid Islandstorget vilket är 
positivt. Vi vill att Mariehäll blir nästa område för nyetablering av 
ett ungdomens hus då nutida och framtida behov i området är stora. 
 
I sammanhangen är det också värt att lyfta att Centerpartiet arbetar 
för att staden arbetar vidare för att hitta lösningar så att fler av 
skolornas idrottshallar tillgängliggöras för föreningar, medborgare 
och andra ideella krafter att använda på kvällstid- och helger då 
skolverksamhet ej pågår. En gemensam skrivelse från C, L och M 
rörande statusrapport om öppnande av skolidrottslokaler las fram i 
idrottsnämnden 2024-05-28 kring detta. Särskilt önskvärt skulle 
vara att det genomförs nödvändiga byggnationer så att 
Mariehällsskolans idrottshall kan tillgängliggöras kvällstid då 
området behöver särskild fokus. 
 
 
  
 
Handlingar i ärendet 

 1613240 Medborgarförslag GDPR-tvättat 
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§ 19 
Revidering av delegationsordningen  
BRO 2024/62 
 

Beslut  
Nämnden reviderar gällande delegationsordning i enlighet med 
bilaga till förvaltningens tjänsteutlåtande. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Delegation 1.14 gällande beslut att inte polisanmäla misstanke om 
brott mot underårig föreslås att den tas bort ur 
delegationsordningen. Tidigare var riktlinjen från Socialstyrelsen att 
bedömning från socialtjänsten att inte polisanmäla misstanke om 
brott utgjorde ett beslut. Det fanns med anledning av 
Socialstyrelsens hållning därför också en riktlinje inom Stockholms 
stad där det framgick att förvaltningen fattade beslut om att inte 
polisanmäla. Sedermera har Socialstyrelsen ändrat sina riktlinjer 
och uppfattningen idag är att det inte krävs ett formellt beslut när vi 
bestämmer oss för att inte polisanmäla misstänkt brott. 
 
Inom avsnitt 9 ekonomiskt bistånd föreslås ändring av delegat på ett 
flertal delegationer. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1603635 (Godkänd - R 1) Revidering av 
delegationsordningen 

 1603632 Bilaga 1 - förvaltningens förslag till revidering av 
delegationsordning 
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§ 20 
Nomineringar för pensionärsrådet 2024  
BRO 2023/530 
 

Beslut  
Nämnden utser  Mats Rollbäck (SPF) till ledamot i Bromma 
stadsdelsnämnds pensionärsråd under resterande mandatperiod av 
2024. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I varje stadsdelsnämnd ska det finnas ett pensionärsråd knutet till 
stadsdelsnämnden. Ledamöter och ersättare väljs för ett år i taget. 
Fördelningen av ledamöter och ersättare ska ske proportionellt i 
förhållande till organisationernas medlemsantal i Bromma. Om 
ledamot eller ersättare avgår under året kan fyllnadsval hållas. 
 
I nuvarande råd finns representation från SPF Seniorerna och PRO. 
Till följd av att en ledamot som representerade SPF seniorerna har 
avsagt sitt uppdrag i pensionärsrådet har SPF haft möjligheten att 
nominera en ersättare för ledamoten. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1603211 (Godkänd - R 1) Fyllnadsval till Bromma 
stadsdelsnämnds pensionärsråd 2024 
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§ 21 
Tertialrapport 1 2024 för Bromma stadsdelsnämnd  
BRO 2024/283 
 

Beslut  
1. Nämnden godkänner tertialrapport 1 med bilagor och överlämnar 
den till kommunstyrelsen 
2. Nämnden ansöker om budgetjustering med 0,8 mnkr för 
investeringsåtgärder i form av pilotprojekt med solcellsdriven el för 
plaskdamm, bilaga 2 
3. Nämnden ansöker om budgetjustering med 0,2 mnkr för 
investeringsåtgärder i form av etableringsskötsel av träd bilaga 2 
4. Nämnden ansöker om 1,0 mnkr för kompetensutveckling inom 
äldreomsorgen i form av kompetenshöjande insatser för 
undersköterskor på Mälarbackens vård- och omsorgsboende, bilaga 
4 
5. Nämnden ansöker om 0,2 mnkr för kompetensutveckling inom 
äldreomsorgen i form av kompetenshöjande insatser för 
undersköterskor på Sörklippans vård- och omsorgsboende, bilaga 5 
6. Nämnden ansöker om 0,1 mnkr för kompetensutveckling inom 
äldreomsorgen i form av utbildning i lyftteknik för 
hemtjänstpersonal, bilaga 6 
7. Nämnden ansöker om 0,2 mnkr för kompetensutveckling inom 
äldreomsorgen i form av kompletterande Silviahemscertifiering för 
Blackebergs demensteam, bilaga 7 
8. Nämnden ansöker om 0,2 mnkr för kompetensutveckling inom 
äldreomsorgen i form av kompletterande Silviahemscertifiering för 
beställarenheten, bilaga 8 
9. Nämnden ansöker om 0,6 mnkr för kompetensutveckling inom 
äldreomsorgen i form av kompletterande Silviahemscertifiering för 
medarbetare på Mälarbacken och Brommagården, bilaga 9 
10. Nämnden ansöker om 0,3 mnkr för kompetensutveckling inom 
äldreomsorgen i form av webbutbildning Demens ABC och 
Demens ABC plus för undersköterskor, bilaga 10 
11. Nämnden ansöker om 60 tkr för kompetensutveckling inom 
äldreomsorgen i form av utbildning om psykisk ohälsa för 
medarbetare inom förebyggande verksamhet för, bilaga 11 
12. Nämnden ansöker om 60 tkr för kompetensutveckling inom 
äldreomsorgen i form utbildning om psykisk ohälsa för 
biståndshandläggare, bilaga 12 
13. Nämnden godkänner förvaltningens förslag till justerat årsmål 
för en av kommunfullmäktiges indikatorer under mål för 
verksamhetsområde 3.2. 
14. Nämnden ger förvaltningen i uppdrag att i samråd med förskola 
och polis utreda påståendet i Sverigedemokraternas särskilda 
uttalande och återkoppla till nämnden vad som framkommer. 
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Sammanfattning av ärendet  
Tertialrapport 1 2024 för Bromma stadsdelsnämnd följer upp de 
mål och indikatorer som kommunfullmäktige fastställt i stadens 
budget 2024. I tertialrapporten redovisas resultat och analyser av 
nämndens arbete under årets första fyra månader. Förvaltningen 
bedömer att nämnden bidrar till att 
kommunfullmäktiges tre inriktningsmål kommer att uppfyllas under 
året. 
 
I samband med behandlingen av ärendet antecknas med anledning 
av Sverigedemokraternas särskilda uttalande att förvaltningen efter 
kontakt med förskolans rektorer inte har kännedom om den 
händelse som nämns i Sverigedemokraternas särskilda uttalande. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Särskilt uttalande 
Mattias Kerezstesi m.fl. (M) lämnar särskilt uttalande enligt 
följande: 
 
Vårt arbete i Bromma Stadsdelsnämnd tar sin utgångspunkt i 
Moderaternas vision för Stockholms framtid – där vi även delar 
centrala utgångspunkter med Liberalerna, Centerpartiet och 
Kristdemokraterna. Vi vill se en modern, frihetlig, trygg, hållbar, 
tillåtande och framtidsinriktad stad, med en mångfald av människor, 
företag och föreningar. Vi bejakar stadens styrkor och särart, och 
framförallt tror vi på stockholmarnas och brommabornas potential 
och möjligheter att var och en och tillsammans forma sina egen 
framtid och förverkliga sina drömmar. 
 
Ordning och reda i stadens ekonomi är en förutsättning för att alla 
verksamheter i staden ska fungera. Service och omsorg till 
stockholmarna är utgångspunkten i stadsdelsnämndernas 
verksamheter, oavsett som den handlar om förskola, äldreomsorg, 
stadsmiljöarbete eller någon annan fråga som stadsdelsnämnderna 
tar beslut om. 
 
Det är mycket glädjande att förvaltningen bedömer att 
kommunfullmäktiges mål för verksamhetsområdet 3.6 Tryggheten 
ska öka genom förebyggande insatser kommer att uppfyllas under 
året. Bedömningen grundar sig på att årsmålen för samtliga 
underliggande indikatorer prognostiseras att uppnås helt. 
Bedömningen grundar sig också på att underliggande nämndmål 
bedöms uppfyllas helt samt att KF:s och nämndens aktiviteter som 
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bidrar till måluppfyllnaden kommer att genomföras under året. 
Samtidigt är utvecklingen kring otrygghet runt om i Stockholms 
andra stadsdelar mycket oroväckande – utvecklingen måste följas 
noga och Moderaterna anser att bland annat en kraftig utökning av 
antalet ordningsvakter bör prioriteras i närtid. 
 
Slutligen är vi, likt bland annat Centerpartiet, oroade av att 
förvaltningens sammanställning visar att barngrupperna i förskolan 
blir större än de satta målen. 
 
Johan Duvdahl (C) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
 
Centerpartiet vill först tacka för en välskriven tertialrapport som ger 
en tydlig analys av områden som är väl i fas med de målsättningar 
som ligger, samt de områden som endast delvis är i fas. För detta 
arbete önskar Centerpartiet tacka förvaltningen. Viss oro vill vi 
ändå rikta mot de facto att förvaltningen ändå visar på att tre 
områden endast delvis uppnåtts eller delvis kommer att uppnås 
under året. Ett av dessa områden är förskolan. Centerpartiet har 
påtalat oro av att majoriteten så tydligt påtalade och lade 
budgetförslag baserat på skattehöjningar för att möta behoven, oron 
för brister i den systematiska  kompetensförsörjningen och slutligen 
att just dessa brister faktiskt resulterar i svårigheten att uppnå den 
självklara målsättningen att “Alla barn skall ges möjlighet till 
utveckling och lärande i skolan”. 
 
Därför blir vi särskilt oroade av att förvaltningens sammanställning 
visar med all önskvärd tydlighet att barngrupperna blir större än 
målet och att antalet legitimerade förskollärare/barngrupper blir allt 
färre, det vill säga fler barn per förskollärare. Vi blir oroade 
eftersom vi inte kan se någon direkt plan för hur detta skall 
hanteras. Förvaltningen visar på tydlig indikatorer att ekonomin på 
lite sikt ser pressad ut på grund av vikande elevkullar och att 
sjukfrånvaron i vissa fall skenar. Samtidigt ser vi inte att någon plan 
finns för att möta utmaningen. 
 
Vi i Centerpartiet förväntar oss att höra mer från förvaltningen hur 
dessa frågor skall hanteras av majoriteten och de ansvariga för 
bristerna ifråga. 
 
Stefan Ennerfelt (L) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
 
Liberalerna vill börja med tacka stadsdelsförvaltningen för ett 
mycket gott arbete under det första kvartalet och en väl presenterad 
första tertialrapport, 2024. 
 
Liberalernas utgångspunkter för vilken politik som bör föras skiljer 
sig från den rödgröna majoritetens inriktning. Vi beskriver 
skillnaderna så här. Liberalerna tar sin utgångspunkt i 

Sida 28 (79)



 
 

Bromma stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 7/2024 
 

2024-05-30 

Moderaternas, Liberalernas, Centerpartiets och Kristdemokraternas 
gemensamma vision för Stockholms framtid: En modern, frihetlig, 
trygg, hållbar, tillåtande och framtidsinriktad stad, med en mångfald 
av människor, företag och föreningar. Vi bejakar stadens styrkor 
och särart, och framförallt tror vi passionerat på stockholmarnas 
potential och möjligheter att var och en och tillsammans forma sina 
egen framtid och förverkliga sina drömmar. 
 
I vårt Stockholm bemöts utmaningar genom samarbeten mellan 
staden, företagen, akademin och det civila samhället. Hit ska 
forskare, turister, investerare och studenter från hela världen söka 
sig. Stockholm ska vara en stad för alla – barn och unga, vuxna och 
äldre, inflyttade och de som bott här hela livet, företagare och 
anställda. Vi tror på stockholmarnas förmåga och rätt att bestämma 
över sina egna liv och därför är det också viktigt att alla 
stockholmare är en del av samhällsbygget och både vill och kan 
bygga sig en bättre framtid. Stockholm ska fortsätta utvecklas i takt 
med vad stockholmarna önskar, behöver och drömmer om. 
 
Vi står på stockholmarnas sida och har en tydlig målsättning med 
vår politik, att lösa de problem som stockholmarna upplever. Det är 
inte ett löfte om att politiken kan lösa alla problem. Men det är ett 
löfte om att vi ska lösa de problem som bara kan lösas genom 
politiska beslut. Vi ska värna och utveckla Stockholm och ta tillvara 
på dess unika karaktär och skönhet. När staden utvecklas ska det 
göras med samförstånd med de som bor här. 
 
Vi accepterar aldrig att människor i Stockholm får sin frihet 
begränsad på grund av diskriminering, rasism, antisemitism eller 
otrygghet. Vi arbetar målmedvetet för ökad frihet genom kraftfulla 
insatser mot den brottslighet som idag orsakar svåra problem i delar 
av staden och som begränsar människors frihet. 
 
Ordning och reda i stadens ekonomi är en förutsättning för att alla 
verksamheter i staden ska fungera. Service och omsorg till 
stockholmarna är utgångspunkten i stadsdelsnämndernas 
verksamheter, oavsett som den handlar om förskola, äldreomsorg, 
stadsmiljöarbete eller någon annan fråga som stadsdelsnämnderna 
tar beslut om. 
 
Findel Madison (SD) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
 
Framtiden avgörs i förskolan och därför är det oroande att 
förskoleverksamheten missar målet för samtliga indikatorer, bland 
annat mål om antal legitimerad personal, barngruppsstorlek och 
antal barn per anställd. I kombination med bristande 
svenskkunskaper hos delar av personalen är det tydligt att mer kan 
göras för att säkerställa en god miljö för trygghet och lärande. 
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I närtid försvann ett litet barn från en förskola i stadsdelen som efter 
en lång tunnelbaneresa uppmärksammandes av andra resenärer som 
larmade polis. Förskolans personal hade över huvud taget inte 
noterat att barnet saknades. Incidenten visar på stora brister som 
akut behöver åtgärdas. 
Om Sverigedemokraterna hade ingått i kommunstyret så skulle 
större fokus och resurser koncentrerats till just 
förskoleverksamheten, i stället för exempelvis islamistisk 
kulturverksamhet, flådiga cykelbanor där det saknas behov, märklig 
och illa medborgarförankrad offentlig konst och kostnadsskenande 
skrytbyggen som nya Slussen. 
 
Handlingar i ärendet 

 1608954 (Godkänd - R 1) Tertialrapport 1 2024 Bromma 
stadsdelsnamnd 

 1608947 Bilaga 12 - Psykisk ohälsa hos äldre 
 1608946 Bilaga 11 - Psykisk ohälsa hos äldre förebyggande 

verksamhet 
 1608945 Bilaga 10 - Webbutbildning Demens ABC och 

Demens ABC plus 
 1608934 Bilaga 01 - SDN06  
 1608935 Bilaga 02- Ansökan om budgetjusteringar för 

särskilda ändamaål - investeringar 
 1608936 Bilaga 03 - Åtgärdsplan SÖK Bromma 2024 
 1608937 Bilaga 04 - Kompetensutveckling för 

undersköterskor på Mälarbacken vård- och omsorgsboende 
 1608939 Bilaga 06- Kompetensutveckling lyftteknik inom 

hemtjänst 
 1608941 Bilaga 07 - Kompletterande Silviacertifiering 

Blackebergs demensteam 
 1608943 Bilaga 08 -Kompletterande Silviacertifiering 

beställarenheten 
 1608944 Bilaga 09 - Kompletterande Silviacertifiering vård- 

och omsorgsboende Mälarbacken och Brommagården 
 1608938 Bilaga 05 - Kompetensutveckling för 

undersköterskor på Sörklippan vård och omsorgsboende 
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§ 22 
Yttrande över revisionens årsrapport  
BRO 2024/284 
 

Beslut  
Nämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 
stadsrevisionens årsrapport. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I stadsrevisionens årsrapport redovisas revisorernas bedömning av 
nämndens verksamhet och resultat för verksamhetsåret 2023 inom 
följande områden: 
- Verksamhet och ekonomi 
- Intern kontroll 
- Räkenskaper 
I årsrapporten sammanfattas resultat och bedömningar utifrån 
granskning av nämndens verksamhetsberättelse och övriga 
granskningar som har genomförts under året. I rapporten redovisas 
även en uppföljning av tidigare års granskningar. 
 
Sammantaget bedömer revisionskontoret 
- att Bromma stadsdelsnämnd i allt väsentligt har bedrivit 
verksamheten på ett ändamålsenligt och från ekonomisk synpunkt 
tillfredställande sätt, 
- att nämndens styrning, uppföljning och kontroll av verksamheten 
har varit delvis tillräcklig, 
- att räkenskaperna i allt väsentligt varit upprättade i enlighet med 
stadens anvisningar. 
 
Uppföljningen av föregående års rekommendationer visar att 
nämnden delvis har vidtagit åtgärder utifrån revisonens 
rekommendationer. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Särskilt uttalande 
Johan Duvdahl (C) och Stefan Ennerfelt (L) lämnar särskilt 
uttalande enligt följande: 
 
Stadsrevisionens har lämnat en årsrapport med bedömning av 
nämndens verksamhet och resultat för verksamhetsåret 2023. Bland 
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annat är revisionskontorets samlade bedömning att att nämndens 
styrning, uppföljning och kontroll av verksamheten enbart har varit 
delvis tillräcklig. Bland annat visar revisonens granskning av inköp 
och avtalsuppföljning att det i vissa fall saknas giltiga avtal och att 
nämndens avtalsuppföljning generellt behöver utvecklas. Detta är 
brister som har noterats tidigare år, men stadsrevisions bedömning 
är att förvaltningens åtgärder under 2023 inte har varit tillräckliga. 
Förvaltningen redovisar ett antal åtgärder som ska säkerställa att 
påtalade brister åtgärdats. Centerpartiet och Liberalerna uppmanar 
förvaltningen att under 2024 återrapportera vilket effekt 
implementerade åtgärder haft på påtalade brister. 
 
  
 
Handlingar i ärendet 

 1603102 (Godkänd - R 1) Yttrande över revisionens 
årsrapport 2023 

 1603050 Bromma_Arsrapport_2023 
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§ 23 
Fyllnadsval till social delegation 2024  
BRO 2024/301 
 

Beslut  
Nämnden beslutar att Stefan Ennerfelt (L) utses som ledamot i 
sociala delegationen istället för Louise Minnhagen (L) för perioden 
2024-05-31 till och med 2024-12-31. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Sociala delegationen är ett utskott till nämnden som beslutar i 
ärenden som innebär myndighetsutövning mot enskild. 
Stadsdelsnämnden utser sju ledamöter och fyra ersättare inom 
stadsdelsnämnden för ett år i taget, varav fyra ledamöter från 
majoriteten och tre ledamöter från oppositionen. Med anledning av 
att Louise Minnhagen (L) avsagt sig uppdraget som ledamot i 
stadsdelsnämnden kan hon inte längre tjänstgöra i nämndens utskott 
social delegation. 
 
Nämnden har att utse en ny ledamot i sociala delegationen. 
Liberalerna har föreslagit att Stefan Ennerfelt (L) blir ny ledamot i 
sociala delegationen istället för Louise Minnhagen (L). 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1604618 (Godkänd - R 1) Fyllnadsval till social delegation 
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§ 24 
Svar på remiss av Motion om att bevara trädgårdsstäder 
och egnahemsområden  
BRO 2024/162 
 

Beslut  
Nämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 
remissen och överlämnar det till kommunstyrelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I en motion till kommunfullmäktige föreslår Gabriel Kroon (SD) 
och Anders Edin (SD) att stadsbyggnadsnämnden ska ges i uppdrag 
att i samråd med lokalbor upprätta en ny detaljplan för Stockholms 
stads trädgårdsstäder och bevarandevärda egnahemsområden med 
syftet att begränsa ytterligare förtätning i dessa miljöer. 
 
I Bromma finns flertalet trädgårdsstäder och egnahemsområden 
som hyser såväl kulturhistoriska som ekologiska värden. 
Förvaltningen anser att det är viktigt att kulturhistoriskt värdefulla 
miljöer värnas samtidigt som stadens övergripande mål och 
åtaganden kan uppfyllas. Vilket tillvägagångssätt som är mest 
lämpligt utifrån tillgängliga resurser för att hantera problematik 
kring gamla detaljplaner bedöms mest lämpligt av den expertis som 
finns inom stadsbyggnadskontoret och exploateringskontoret. 
 
Framlagda förslag till beslut 
1) Ordförande Johan Heinonen m.fl. (S), Rose-Marie Rooth (V), 
Svante Thorell (MP), Mattias Keresztesi m.fl. (M), Johan Duvdahl 
(C) och Stefan Ennerfelt (L) föreslår (se beslutet). 
 
2) Findel Madison (SD) föreslår: 
 
1 Att motionen tillstyrks, samt att därutöver anföra följande: 
 
Hoten hopar sig ständigt över Brommas trädgårdsstäder och 
egnahemsområden när förtätningsivriga politiker och 
opportunistiska byggherrar krokat arm för att bygga bort det som 
gör Bromma och andra gröna förorter så uppskattade och attraktiva. 
Senast har det handlat om en storskalig förtätning med punkthus 
längs Blackebergsvägen med ena foten inne i Södra Ängbys 
riksintresseområde, radhusförtätning som splittrar den 
kulturklassade egnahemsmiljön i Eneby i två delar och ett 
flerfamiljshus som ersätter barnens lekplats mitt i 
trägårdsstadsmiljön kring Olovslunds station, för att bara nämna 
några. 
Uppenbart är att mer behöver göras för att skydda välavvägt 
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kompletta och färdigexploaterade områden mot giriga ingrepp. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) ställer förslagen mot varandra 
och finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Reservation 
Findel Madison (SD) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till 
sitt förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1559312 (Godkänd - R 1) Svar på Motion av Gabriel Kroon 
(SD) och Anders Edin (SD) om att bevara trädgårdsstäder 
och egnahemsområden 

 BRO 2024/162-1.1 Motion om att bevara trädgårdsstäder 
och egnahemsområden 
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§ 25 
Svar på remiss av Revidering av riktlinjer 
förärendeansvar mellan stadsdelsnämnderna 
inomindivid- och familjeomsorgen, äldreomsorgen och 
omsorgen om personer med funktionsnedsättning  
BRO 2024/227 
 

Beslut  
Nämnden godkänner tjänsteutlåtandet som svar på remissen och 
överlämnar det till kommunstyrelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Ärendeansvaret för fördelning av individärenden mellan 
stadsdelsnämnderna regleras idag i tre verksamhetsområden, 
individ- och familjeomsorgen, äldreomsorgen och omsorgen om 
personer med funktionsnedsättning. Syftet med riktlinjerna är att 
underlätta ansvarsfördelningen mellan stadsdelsnämnderna. 
 
Riktlinjerna har främst reviderats genom att innehållet har 
kompletterats med skrivningar som har saknats eller som behöver 
förtydligas. Dispositionen har ändrats och nya stycken har lagts till 
för att göra dokumentet mer användarvänligt. En del stycken har 
flyttats till andra kapitel. En del innehåll har även tagits bort, i dessa 
fall handlar det främst om gammal information som inte längre 
stämmer. Riktlinjerna har även reviderats för att stämma överens 
med aktuell lagstiftning och beslut från kommunfullmäktige. 
 
Förvaltningen är positiv till att riktlinjerna reviderats och 
förtydligats. Några förslag på förtydliganden lämnas från 
förvaltningen för att undvika att förvaltningar tolkar riktlinjerna på 
olika sätt. Vidare lyfter förvaltningen att det finns behov av centralt 
anordnade workshops eller andra former av diskussionsmöten 
utifrån riktlinjerna, för ökad samsyn och möjlighet att diskutera 
otydligheter. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1605076 (Godkänd - R 1) TJUT svar på remiss av 
Revidering av riktlinjer för ärendeansvar BRO 2024/227 
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 BRO 2024/227-1.2 Bilaga - Förslag Riktlinjer Ärendeansvar 
mellan stadsdelsnämnderna inom individ- och 
familjeomsorgen, äldreomsorgen och omsorgen om personer 
med funktionsnedsättning 

 BRO 2024/227-1.1 Tjänsteutlåtande - Revidering av 
riktlinjer för ärendeansvar mellan stadsdelsnämnderna inom 
individ- och familjeomsorgen, äldreomsorgen och omsorgen 
om personer med funktionsnedsättning 
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§ 26 
Planärende på granskning, Åkeshov 1:1 m.fl., intill kv. 
Famnen  
BRO 2024/286 
 

Beslut  
1. Nämnden beslutar att i huvudsak godkänna förvaltningens förslag 
till yttrande, 
2. Nämnden förklarar paragrafen omedelbart justerad, samt att 
därutöver anföra följande: 
 
Stadsdelsnämnden vill också uppmuntra Stadsbyggnadsnämnden 
och Stadsbyggnadskontoret att, i samarbete med Region Stockholm, 
utreda möjligheten att skapa en andra, östlig entré in till 
Brommaplans tunnelbanestation. Den nuvarande enda entrén är hårt 
belastad med återkommande köbildning och trängsel. 
  
 

Sammanfattning av ärendet  
Ett förslag till detaljplan för Åkeshov 1:1 m.fl. intill kvarteret 
Famnen har upprättats av stadsbyggnadskontoret. Planförslaget 
möjliggör cirka 216 nya bostäder i ett mycket kollektivtrafiknära 
läge och skapar fler entréer och kopplingar till omgivande natur. 
Detaljplanen möjliggör även för en elnätsstation samt en ny 
angöringsgata. 
 
Bromma stadsdelsförvaltning ställer sig positiv till att planförslaget 
innebär att fler bostäder tillskapas i ett kollektivtrafiknära läge samt 
bidrar till en större blandning av upplåtelseformer i området. 
Förvaltningen önskar förtydliganden kring hur de åtgärdsbehov som 
identifierats i artskyddsutredningen har beaktats i projektet samt att 
artskyddsåtgärder särskiljs från grönkompensationsåtgärder. 
 
Förskolan på Tunnlandsvägen 30 är idag inte fullbelagd och kan 
därmed gynnas av en ökad inflyttning till området. Förvaltningen 
önskar att den möjliga gång- och cykelvägen till Abrahamsberg ska 
ingå i detaljplanen och anläggas som en del i det kommande 
exploateringsprojektet. 
 
Framlagda förslag till beslut 
1) Ordförande Johan Heinonen m.fl. (S), Rose-Marie Rooth (V), 
Svante Thorell (MP), Mattias Keresztesi m.fl. (M), Johan Duvdahl 
(C) och Stefan Ennerfelt (L) föreslår (se beslutet). 
 
2) Findel Madison (SD) föreslår: 
 

Sida 38 (79)



 
 

Bromma stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 7/2024 
 

2024-05-30 

1 Att avslå förvaltningens tjänsteutlåtande. 
2 Att ge förvaltningen i uppdrag att återkomma till 
stadsdelsnämnden med ett nytt tjänsteutlåtande i enlighet med vad 
som anförs nedan. 
3 Att därutöver anföra följande: 
 
I Åkeslund planeras fyra höghus om 9–10 våningar i grönområdet 
mellan Stopvägen och spåret. Den föreslagna bebyggelsen är hög 
och skulle dra ner vind i stationsområdet kring Brommaplan och 
omkringliggande fastigheter. 
Stadens utredning fastställer också högt naturvärde precis på det 
markområde som kommer behöva skövlas. 
Åkeslund utgör ihop med Abrahamsberg Stockholms bäst bevarade 
smalhusområde och föreslagen bebyggelse innebär ett allvarligt 
ingrepp i områdets identitet och arkitektur. Förslaget är närmast att 
betrakta som en provokation mot det stadsbyggnadsideal som gjort 
området så attraktivt och gemytligt som det är. 
 
Senare halvan av 1900-talets exploatering med höga punkthus utgör 
varken en fröjd för ögat eller boendemiljön – man får inte trivsam 
grön förort, och inte heller attraktiv tät stadsmiljö. Vi borde ha lärt 
oss av historien vid det här laget. 
Sammantaget visar förslaget noll hänsyn till områdets topografi, 
natur eller kulturmiljö. Det är beklagligt att Sverigedemokraterna 
som enda parti motsatt sig detta. Vi kämpar för att bevara det som 
gör Bromma attraktivt – våra grönområden. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) ställer förslagen mot varandra 
och finner att nämnden beslutar enligt förslag från Johan Heinonen 
m.fl. (S), Rose-Marie Rooth (V), Svante Thorell (MP), Mattias 
Keresztesi m.fl. (M), Johan Duvdahl (C) och Stefan Ennerfelt (L). 
 
Reservation 
Findel Madison (SD) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till 
sitt förslag. 
 
Särskilt uttalande 
Stefan Ennerfelt (L) och Johan Duvdal (C) lämnar särskilt uttalande 
enligt följande: 
 
Liberalerna och Centerpartiet stödjer i huvudsak förslaget Åkeshov 
1:1 Famnen enligt presenterat granskningsförslag. 
Vi tycker dock att det yttrande som Bromma stadsdelsnämnds 
pensionärsråd framför i bilaga till ärende 47 ”Protokoll 
pensionärsrådet 2024-05-22” innehåller goda, konkreta och högst 
relevanta förslag. 
Man pekar också på att Stockholm har antagit ett program för en 
a¨ldreva¨nlig stad där äldreperspektivet ska genomsyra all 
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kommunal verksamhet. Inte minst ska detta påverka planering och 
byggnation av områden för nya bostäder. 
Sammantaget innebär pensionärsrådets yttrande att om man önskar 
se en åldersblandad befolkning så skulle det underlättas av ett 
tydligt äldre perspektiv i beslutsunderlaget. Liberalerna och 
Centerpartiet stödjer att en sådan komplettering görs. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 1604012 (Godkänd - R 1) Granskningsyttrande Detaljplan 
för del av fastigheten Åkeshov 1:1, intill kv Famnen 

 BRO 2024/286-1.1 Planbeskrivning, 
granskning_11230548_2_6 

 BRO 2024/286-1 Plankarta, granskning 
 

Sida 40 (79)



 
 

Bromma stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 7/2024 
 

2024-05-30 

§ 27 
Planärende på samråd, Åkeshov 1:1 m.fl., invid 
Åkeshovshöjden  
BRO 2024/287 
 

Beslut  
1. Nämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och 
överlämnar det till stadsbyggnadskontoret som samrådsyttrande. 
2. Nämnden beslutar om omedelbar justering. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Ett förslag till detaljplan för del av fastigheten Åkeshov 1:1 m.fl., 
invid Åkeshovshöjden i stadsdelen Åkeshov, har upprättats av 
stadsbyggnadskontoret. Syftet med detaljplanen är att möjliggöra 
för ny bostadsbebyggelse inom det tidigare kraftledningsstråket som 
tagits ur bruk. 
 
Planförslaget möjliggör för cirka 80 bostäder, varav hälften föreslås 
upplåtas som hyresrätter och hälften som bostadsrätter. 
Bebyggelseförslaget omfattar tre lamellhus i tre till fyra våningar 
som placeras mellan Snörmakarvägen och tunnelbanans spårområde 
samt mellan Snörmakarvägen och Knypplerskevägen. 
 
Förvaltningen ställer sig positiv till att planförslaget innebär fler 
bostäder med närhet till kollektivtrafik och samhällsservice. 
Planförslaget bidrar även till en effektiv markanvändning genom att 
placeras inom området för det tidigare kraftledningsstråket. Den 
planerade bebyggelsen kan bidra med ökad närvaro och 
därmed ökad trygghet vid Brommaplan, som är i fokus i 
förvaltningens trygghetsarbete. Förvaltningen anser att 
grönkompensation bör utgå i projektet samt 
erforderliga artskyddsåtgärder. 
 
Framlagda förslag till beslut 
1) Ordförande Johan Heinonen m.fl. (S), Rose-Marie Rooth (V), 
Svante Thorell (MP), Mattias Keresztesi m.fl. (M), Johan Duvdahl 
(C) och Stefan Ennerfelt (L) föreslår (se beslutet). 
 
2) Findel Madison (SD) föreslår: 
 
1 Att avslå förvaltningens tjänsteutlåtande. 
2 Att ge förvaltningen i uppdrag att återkomma till 
stadsdelsnämnden med ett nytt tjänsteutlåtande i enlighet med vad 
som anförs nedan. 
3 Att därutöver anföra följande: 
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I Åkeshov planeras 80 bostäder i tre byggnader på det grönområde 
som bevarats tack vare den tidigare kraftledningen. Bebyggelsen på 
respektive sida har höga kulturvärden med primärt grön 
kulturklassning. Särskilt utmärker sig de mindre smalhusen i tidigt 
funkisutförande från 40-talet och de fyra ateljévillorna från 50-talet. 
 
I stadens naturinventering har de två områdena där de tre 
huskropparna planeras påtagligt naturvärde genom en ädellövskog 
med ekar och inslag av oxel och rönn, samt en hassellund med 
inslag av en gammal och flera ekar. Hasseltickan, en vedlevande 
svamp som signalerar lundar med höga naturvärden i vilka många 
ovanliga och rödlistade arter ofta hittas, förekommer i hög 
utsträckning i området och har högt indikatorvärde. 
Kulturmiljöanalysen fastställer å sin sida att ”till följd av att de 
befintliga flerbostadshusen genomgående är smalhus i tre våningar, 
utan utkragade balkonger och med en mycket sparsam arkitektur är 
känsligheten hög vid en eventuell förtätning”. 
Kort och gott visar den förslagna förtätningen, i motsats till vad som 
anges i förslaget, en illa tagen hänsyn till områdets naturvärden, 
historia och arkitektur, och illustrationen visar dessutom ett 
sexvåningshus byggt på tomtgränsen till en villatomt. 
Det är beklagligt att Sverigedemokraterna som enda parti motsatt 
sig denna ovarsamma och desperationsosande förtätning. Vi kämpar 
för att bevara det som gör Bromma attraktivt – våra grönområden. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) ställer förslagen mot varandra 
och finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Reservation 
Findel Madison (SD) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till 
sitt förslag. 
 
Särskilt uttalande 
Stefan Ennerfelt (L) och Johan Duvdal (C) lämnar särskilt uttalande 
enligt följande: 
 
Liberalerna och Centerpartiet stödjer i huvudsak förslaget 
Planärende för samråd Åkeshov 1:1 invid Åkeshovshöjden som det 
beskrivs i handlingarna 
Vi tycker dock att det yttrande som Bromma stadsdelsnämnds 
pensionärsråd framför i bilaga till ärende 47 ”Protokoll 
pensionärsrådet 2024-05-22” innehåller goda, konkreta och högst 
relevanta förslag. 
Man pekar också på att Stockholm har antagit ett program för en 
a¨ldreva¨nlig stad där äldreperspektivet ska genomsyra all 
kommunal verksamhet. Inte minst ska detta påverka planering och 
byggnation av områden för nya bostäder. 
Sammantaget innebär pensionärsrådets yttrande att om man önskar 
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se en åldersblandad befolkning så skulle det underlättas av ett 
tydligt äldre perspektiv i beslutsunderlaget. Liberalerna och 
Centerpartiet stödjer att en sådan komplettering görs. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 1604015 (Godkänd - R 1) Samrådsyttrande, detaljplan för 
Åkeshov 1:1 mfl, invid Åkeshovshöjden 

 BRO 2024/287-1.1 Plankarta, samråd_11212404_2_6 
 BRO 2024/287-1 Planbeskrivning, samråd 
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§ 28 
Svar på remiss av Miljöprogram 2030 för Stockholms 
stad  
BRO 2024/228 
 

Beslut  
Nämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 
remissen och översänder det till kommunstyrelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Det nya Miljöprogrammet för 2030 sträcker sig över flera år och 
ersätter det tidigare programmet för 2020-2023. Det är inriktat på 
att främja miljöarbetet och samtidigt betona social och ekonomisk 
hållbarhet i enlighet med Agenda 2030. Det omfattar ambitiösa mål 
för att minska utsläpp från konsumtion både nationellt och 
internationellt samt betonar behovet av en rättvis och inkluderande 
omställning. Programmet fastställer mål inom sju övergripande 
områden och specificerar 18 delmål för att tydliggöra strategin. 
Varje delmål är kopplat till en ansvarig nämnd eller bolagsstyrelse, 
och en årlig uppföljning säkerställs. Förslag till indikatorer för att 
mäta framstegen kommer att utarbetas i samband med budgeten. 
 
Förvaltningen välkomnar generellt sett programmet för dess 
ambitiösa vision men har synpunkter angående bristen på tydliga 
hänvisningar till andra styrdokument, behovet av förbättrade 
mätmetoder för att nå målen, kommunikation samt utmaningar med 
samordning och prioriteringar. Särskild uppmärksamhet och 
resurser behövs för viktiga områden som klimatanpassning. 
 
Sammanfattningsvis är det nya Miljöprogram 2030 en långsiktig 
och ambitiös strategi för att möta dagens och framtidens 
utmaningar. Det är en plan som enligt förvaltningen kommer att 
kräva engagemang, vägledning, anpassning och samverkan för att 
uppnå sina mål. 
 
Framlagda förslag till beslut 
1) Ordförande Johan Heinonen m.fl. (S), Rose-Marie Rooth (V), 
Svante Thorell (MP) och Johan Duvdahl (C) föreslår (se beslutet). 
 
2) Mattias Keresztesi m.fl. (M) föreslår: 
 
Att delvis godkänna förslag till remiss av Miljöprogram 2030 för 
Stockholms stad, samt att därutöver anföra följande: 
 
Stockholm ska vara en av världens ledande städer vad gäller 
klimatomställning. Just därför menar Moderaterna att det är av 
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största vikt att Stockholm bedriver ett miljö- och klimatarbete som 
både ger resultat och inspirerar andra städer till att ta efter. Då krävs 
långsiktiga och effektiva insatser för miljön och klimatet 
kombinerat med ökad tillväxt. 
 
Stockholms stads miljöprogram fastslår stadens strategiska 
inriktning inom miljö- och klimatområdet. Genom sju konkreta mål 
utgör programmet också basen för flera av stadens handlingsplaner. 
Flera av målen i förslaget till nytt miljöprogram känns igen från det 
nuvarande miljöprogrammet som fastslogs av den förra grönblå 
majoriteten. Det visar på en tydlighet och långsiktighet inom 
stadens hållbarhetsarbete vilket i sin tur skapar legitimitet även 
utanför organisationer. 
 
Förslaget till miljöprogram understryker behovet av samverkan, 
delaktighet och engagemang. Några av målsättningarna inkluderar 
utöver staden även handling från exempelvis näringslivet, 
civilsamhället, akademin och stockholmarna. Det är en viktig poäng 
att fler utanför stadens organisation är med och de facto gör 
omställningen. Men det aktualiserar även frågan kring vilka 
områden staden har rådighet att bestämma över. 
 
Nytt för detta program är målet om en rättvis och inkluderande 
omställning. Utöver att staden ska fortsätta arbetet vad gäller 
klimatanpassning och att fler ska känna sig delaktiga i stadens 
miljö- och klimatarbete vill Moderaterna i detta även lyfta 
tryggheten. Inte minst vad gäller utformningen och skötseln av det 
offentliga rummet. Detta eftersom det största hotet mot en rättvis 
och inkluderande stad i dagsläget är den omfattande otryggheten 
inte minst i Stockholms utanförskapsområden. Det här är 
anledningen till att Moderaterna i vårt budgetförslag lagt särskilda 
medel för städning och skötsel av det offentliga rummet – något 
som också bidrar till mer välmående natur och mer cirkulär 
avfallshantering. 
 
Luftkvaliteten är en viktig miljöfråga – inte minst i närheten av 
Stockholms skolor och förskolor. Det är därför som biltrafiken 
behöver ställa om till att bli utsläppsfri. Vad gäller den rättvisa 
omställningen behöver vi dock erkänna att det finns stockholmare i 
behov av bil som inom de närmsta åren inte kommer ha ekonomiska 
möjligheter för att köpa en utsläppsfri bil. För dessa är det viktigt att 
inte minst stadens trafikpolitik utformas långsiktigt och att 
förutsättningar för omställning finns på plats innan förbud. Minst 
lika viktigt är det att stadens miljö- och klimatarbete i den här 
aspekten stämmer överens med arbetet i Region Stockholm – 
exempelvis vad gäller kollektivtrafiken. Att den rödgröna 
majoriteten i Region Stockholm fortsätter dra in både buss- och 
tunnelbanetrafiken från exempelvis Skärholmen är ett dåligt 
exempel på rättvis och inkluderande omställning. 
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Moderaterna står fortsatt bakom målen som tidigare antagits av 
staden vad gäller ett fossilfritt och klimatpositivt Stockholm 2040 
samt en fossilfri organisation 2030. Det är av största vikt att 
Stockholms stads miljö- och klimatarbete går i linje med 
Parisavtalet och svensk lagstiftning. Moderaterna sätter även stor 
tillförsikt till EU:s Green Deal vilket är i linje med Parisavtalet och 
bland annat innebär att transportsektorn framgent kommer omfattas 
av ETS-systemet. 
 
En allt högre andel elektrifierad vägtransport kombinerat med att 
Stockholm Exergis först storskaliga bio-CCS-anläggning snart är 
igång, innebär att stadens möjligheter att nå våra ambitiösa 
klimatmål aldrig tidigare varit såhär goda. Vi är övertygade om att 
Stockholms resa mot att bli fossilfritt handlar om att hjälpa 
stockholmare ställa om och göra mer hållbara val. Det är därför vi 
är så angelägna om att skynda på utbyggnaden av inte minst den 
offentliga laddinfrastrukturen och möjliggöra för fler privata aktörer 
att sätta upp laddpunkter där det behövs. Moderaterna vill vidare att 
stadens elproduktion från solceller ska femdubblas till 2030 samt att 
handläggningstid för bygglov för solceller och bergvärme för 
privatpersoner halveras. 
 
Vi ställer oss dock frågande till hur staden faktiskt ska minska 
stockholmarnas konsumtionsbaserade utsläpp. De egna utsläppen 
har staden på många sätt stor rådighet över – inte minst vad gäller 
upphandling för de egna verksamheterna. Men att på kommunal 
nivå ha rådighet över vilka/ hur mycket varor stockholmarna 
konsumerar och var de väljer att åka på semester är rent utsagt 
varken önskvärt eller möjligt i dagsläget. Stadens miljöprogram ska 
ta sikte på att genomföra mer hållbara upphandlingar och inköp i de 
egna verksamheterna. Att stockholmarnas konsumtionsbaserade 
utsläpp ska omfattas av liknande mål på kommunal nivå är dömt att 
misslyckas och heller inte önskvärt i en öppen och frihandelsvänlig 
ekonomi. 
 
Nya avfallsdirektiv och lagstiftningar har satt målet om ett 
resurseffektivt och cirkulärt Stockholm i nytt ljus – inte minst 
eftersom staden fått ett ännu större ansvar än tidigare för 
avfallshanteringen. Kombinerat med att möjliggöra för mer 
resurseffektiva och cirkulära kretslopp vill Moderaterna lyfta 
behovet av att staden uppfattas som framåtlutad och inlyssnande – 
inte minst gentemot stadens företagare vilka också ålagts ett större 
ansvar för avfallshanteringen. Vidare är avfallsbrottsligheten ett 
omfattande problem för både stadens miljöarbete och då det 
dessutom göder kriminella näringar. Det krokar också an i stadens 
mål om ett giftfritt Stockholm. Utöver flera viktiga insatser som 
presenterats både på nationell, regional och lokal nivå vill vi 
understryka behovet av fler stickprovskontroller i 
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avfallshanteringen. 
 
Vad gäller ett giftfritt Stockholm vill Moderaterna understryka 
behovet av att arbetet – inte minst vad gäller förbud – är 
harmoniserat med gällande lagstiftning och inte minst övriga 
kommuner i regionen. Arbetet behöver löpande utvärderas för att 
dels bedöma kostnaderna, dels bedöma att stadens normer är 
verkningsfulla och faktiskt ger effekt. 
 
Förslaget till Stockholms elfte miljöprogram lyfter flera gånger att 
Stockholm ska vara en internationell förebild. Moderaterna vill i de 
delarna understryka att Stockholm också bör vara ett 
föregångsexempel för andra städer – både i Sverige, Europa och 
resten av världen – vad gäller urbant miljö- och klimatarbete. Det 
kräver dock att vi lyckas bevisa att hållbarhet i alla tänkbara 
aspekter kan kombineras med tillväxt och välstånd. Just därför är 
det särskilt viktigt att hela Stockholm – inte bara staden som 
organisation – uppfattar stadens miljö- och klimatarbete som 
legitimt. Annars kommer stadens mål att misslyckas och Stockholm 
blir en sämre stad. 
 
Moderaterna har sedan tidigare uttryckt omfattande missnöje med 
hur den rödgröna majoriteten skyndat fram ett beslut för en 
miljözon klass 3 i centrala Stockholm. Vi oroar oss för att 
miljözonen snarare blir en symbolpolitisk handling snarare än ett 
föregångsexempel andra städer vill ta efter. Det är med andra ord ett 
exempel på vad som inte borde gå i linje med Stockholms miljö- 
och klimatarbete. 
 
3) Stefan Ennerfelt (L) föreslår: 
 
1 Att delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut 
2 Att utöver det anföra. 
 
Arbetet för klimatet och miljön är vår tids ödesfrågor. I grunden är 
det en frihetsfråga för kommande generationer. Stockholm ska klara 
sina åtaganden inom Parisavtalet men vi ska också gå i täten så att 
detta sker. Målen ska nås genom en ekonomi i tillväxt och 
innovation genom grön teknik. Liberalernas klimatpolitik utgår från 
principen om att förorenaren betalar. Stadens klimatpolitik ska stå 
för långsiktighet och förutsägbarhet. Spelreglerna ska vara tydliga 
för samhällets aktörer. Liberal klimatpolitik är inte symbolpolitik. 
 
Det är positivt att staden nu uppdaterar sitt miljöprogram och 
därigenom kan både höja ambitionerna och även inkludera nya 
metoder och tekniker för att bidra till den gröna omställningen. 
Mycket av det som tas upp är steg i rätt riktning, samtidigt ser vi att 
mer behöver göras.  
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Genom koldioxidinfångning s.k. bio-CSS tar staden stora kliv mot 
att nå klimatpositivitet, där kraftvärmeverken i Värtan såväl som det 
i Lövsta avgörande. Lövstaverket behöver planeras för att göra det 
möjligt. Det kräver fortsatt teknikutveckling och långsiktigt 
samarbete mellan olika aktörer 
 
Att minska mängden koldioxid och skadliga partiklar i luften är en 
av de bästa och starkaste hälsofrämjande åtgärder vi kan göra för 
stadens alla invånare. Staden måste våga tänka nytt och bejaka 
teknikutvecklingen inom grön teknik. Här ser vi att smarta träd s.k. 
vertikala planteringar skulle bidra till att minska andelen skadliga 
partiklar i luften och därmed värna om människors och djurs hälsa. 
Genom att minska luftföroreningen på marknivå bidrar vi även till 
att sänka temperaturen under varmare väderförhållanden. 
 
I Stockholm finns drygt 100 000 laddbara personbilar och nästan 
var tredje bil som var registrerad i staden under 2023 är eldriven. 
Närmare hälften av alla nyregistrerade bilar i staden var 
helelektriska utöver det en fjärdedel laddhybrider. Utvecklingen 
mot en fossilfri fordonstrafik ökar alltså och detta ställer en stor 
efterfråga på en fungerande och tillgänglig laddinfrastruktur. Detta 
kräver alltså att utbyggnaden av laddplatser behöver öka i högre takt 
än nu. Vårt mål är att 50 procent laddplatser kan uppnås 2026 och 
100 procent laddplatser i innerstaden respektive 80 procent i 
ytterstaden 2030. Målen ska prövas i ljuset av teknikutvecklingen 
2026 och tillgängliga affärsmodeller 
 
Liberalerna vill att mer av den elförbrukning stadens bolag och 
förvaltningar står för ska vara från grön och lokalproducerade 
källor, här bör staden se över möjligheten med att installera 
solceller även på fasader utöver tak och främja samt underlätta för 
privata investeringar i solcellspaneler. 
 
Vi ser gärna även att staden frångår åtgärder som har låg eller ingen 
verkning samt evidens, såsom cykeljourer och centrum för 
cirkularitet och istället satsar på klimatåtgärder som har en bevisad 
effekt. Vi ska fortsätta främja en cirkulär ekonomi och återbruk 
särskilt inom bygg och infrastruktur. Större delar av befintliga hus 
och material ska återanvändas och därigenom minska en onödig 
förbrukning av resurser. 
 
En av punkterna som programmet lyfter är att minska 
stockholmarnas flygresor, samtidigt noterar vi att programmet inte 
lyfter stadens anställda och de flygresor som görs av dem. Vi ser 
hellre att Stockholm går före som ett bra exempel och har skarpare 
mål om att minska andelen flygresor som görs av stadens personal, 
som man har direkt rådighet till skillnad från stadens invånare. 
 
När det kommer till flyg, så anser Liberalerna att det är 
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problematiskt att staden väljer gå vidare med att avveckla Bromma 
flygplats samtidigt som vi ser hur utvecklingen inom el- och 
vätegasflyg kommer göra det möjligt att ställa om flygplatsen från 
en fossildriven flygplats till ett klimatsmart nav för resor till och 
från Stockholm. Konsekvensen av avvecklingen blir istället att vi 
kommer se ökade resor till och från Arlanda som kommer medföra 
högre utsläpp. 
 
Avslutningsvis, det ska vara lätt för stockholmarna att leva hållbart 
och invånarnas ekologiska fotavtryck ska minska genom incitament 
och goda exempel. Staden ska ge stockholmarna rätt förutsättningar 
och en reell chans att ställa om, där detta kräver en bättre 
kommunikation, lyhördhet och dialog. Ska Stockholm lyckas med 
den gröna omställningen är det viktigt att alla förstår varför åtgärder 
behövs och hur det kommer till gagn för alla involverade. Ingen ska 
behöva lämnas efter när vi ställer om och genom en liberal och grön 
miljöpolitik så värnar vi om både individen och klimatet. 
 
4) Findel Madison (SD) föreslår: 
 
Att delvis godkänna förvaltningens tjänsteutlåtande, samt att 
därutöver anföra följande: 
 
Stockholms stad ska vara en ansvarstagande kommun som främjar 
social, ekologisk och ekonomisk hållbarhet. Alla åtgärder ska vara 
förankrade i beprövade best practice-metoder med syftet att 
maximera miljövinsten/utsläppsminskningen per investerad krona. 
Stockholms stad bör särskilt fokusera på att bevara grönområdena 
och stärka den biologiska mångfalden, samt rena våra vattendrag. 
Den kraftiga byggtakten och förtätningen innebär att viktiga 
grönområden försvinner. En grönskande stad är viktig för 
människors och djurs välbefinnande, och skapar höga 
levnadskvaliteter. I detta ingår att nyplantera träd i samband med att 
avverkning sker på grund av almsjukdom. Grönytor bidrar även till 
klimatanpassningsprocessen och motverkar översvämningar genom 
att ta upp dagvatten. 
 
Cirkularitet och återbruk kan vara befogat för vissa produkter, men 
för andra är kostnaden för hög till den potentiella nyttan. Åtgärder 
med varierande effektivitet måste ställas mot varandra i det lokala, 
nationella och internationella klimat- och miljöarbetet. 
Frisk luft ska vara en självklarhet i Stockholm. För att nå detta 
krävs grönska, samt internationellt arbete för att minska 
partikelutsläppen i Baltikum där de är som värst. Det krävs även en 
skärpt regelefterlevnad av miljözon klass 1. Däremot bör nya 
miljözoner som inkluderar andra fordon än tunga lastbilar ej införas 
på grund av den oskäligt höga samhällskostnaden mätt i 
kvalitetsjusterade levnadsår. 
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Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) ställer förslagen mot varandra 
och finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Reservation 
Mattias Keresztesi m.fl. (M), Stefan Ennerfelt (L) och Findel 
Madison (SD) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sina 
förslag. 
 
Särskilt uttalande 
Johan Duvdahl (C) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
 
Centerpartiet uppskattar förvaltningens arbete med svaret på 
remissen på Miljöprogrammet 2030. Centerpartiet instämmer i 
förvaltningens synpunkter att de liggande målen, som i sig är 
viktiga, också måste bli kvantifierade. Det blir omöjligt att 
utvärdera resultatet utan att detta är gjort. Under rådande klimatkris 
ser Centerpartiet att målen behöver kvantifieras för en trovärdig 
uppföljning och utvärdering ska kunna göras. 
 
Handlingar i ärendet 

 1604765 (Godkänd - R 1) Svar på remiss av Miljöprogram 
2030 för Stockholms stad 
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§ 29 
Svar på remiss - Motion om behovet av ett helhetsgrepp 
kring stadens reklamvitriner, KS 2024/335  
BRO 2024/225 
 

Beslut  
Nämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 
remissen och överlämnar det till kommunstyrelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I en motion av Dennis Wedin (M) lyfts behovet av ett helhetsgrepp 
kring hur staden ska arbeta med tillstånd för reklamvitriner. 
Motionären ställer sig negativ till de koncessionsupphandlingar som 
gjorts för lånecyklar och offentliga toaletter och att de företag som 
tillhandahåller dessa tjänster tillåtits annonsera på stadens 
reklamvitriner. 
 
Stadsdelsförvaltningen ansvarar inte för tillstånds- och 
tilldelningsprocessen för stadens reklamvitriner. De för processen 
involverade parterna kan bäst svara för hur processen bör utformas. 
Vidare kan inte stadsdelsförvaltningen uttala sig om trafiknämndens 
upphandlingskompetens. 
 
Förvaltningen ser det som positivt att staden har möjlighet att i stor 
utsträckning nyttja stadsinformationstavlorna för att nå ut med 
samhällsinformation. 
 
Framlagda förslag till beslut 
1) Ordförande Johan Heinonen m.fl. (S), Rose-Marie Rooth (V), 
Svante Thorell (MP), Johan Duvdahl (C), Stefan Ennerfelt (L) och 
Findel Madison (SD) föreslår (se beslutet). 
 
2) Mattias Keresztesi m.fl. (M) föreslår att nämnden tillstyrker 
motionen. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) ställer förslagen mot varandra 
och finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Reservation 
Mattias Keresztesi m.fl. (M) reserverar sig mot beslutet med 
hänvisning till sitt förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1604584 (Godkänd - R 1) Remissvar, motion om behovet av 
ett helhetsgrepp kring stadens reklamvitriner(1597368) 
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 BRO 2024/225-1.1 Motion om behovet av ett helhetsgrepp 
kring stadens reklamvitriner 
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§ 30 
Svar på medborgarförslag om att HBTQI-certifiera 
ungdomens hus vid Islandstorget  
BRO 2024/131 
 

Beslut  
Nämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 
medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Ett medborgarförslag har inkommit till Bromma stadsdelsnämnd 
om att HBTQI-certifiera det nya Ungdomens hus vid Islandstorget. 
Förvaltningens Resursenhet, specifikt Fritiden har tidigare 
HBTQIcertifierats så grundkunskap finns hos alla medarbetare. Det 
finns ett HBTQI- ombud inom verksamheten. 
Avdelningen socialtjänst och fritid har under hösten 2023 
genomfört en obligatorisk utbildning för samtliga medarbetare om 
HBTQI. En fortsättningsutbildning ska genomföras för hela 
avdelningen under 2024. Detta bedöms, som efterfrågat ge en god 
kunskap om normer och de konsekvenser normer kan ha för hälsa 
och livsvillkor. 
 
Inom avdelningen erbjuds ett HBTQI-häng, som ska drivas på 
Ungdomens hus från och med hösten 2024. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1595216 Svar på medborgarförslag gällande HBTQI-
certifiering av Ungdomens hus vid Islandstorget 

 1503865 Medborgarförslag - GDPR 
 1595526 Svar på medborgarförslag gällande HBTQI 
 1596449 (Godkänd - R 1) Svar på medborgarförslag 

gällande HBTQI-certifiering av Ungdomens hus vid 
Islandstorget 
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§ 31 
Svar på medborgarförslag på bastu vid Mälaren i Ålsten  
BRO 2024/173 
 

Beslut  
Nämnden lägger ärendet till handlingarna. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Särskilt uttalande 
Johan Duvdahl (C) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
 
Centerpartiet instämmer ånyo med medborgarförslaget kring vikten 
av tillgång till Stockholms vattenytor. Centerpartiet uppmanar 
trafikkontoret att prioritera uppdraget att utreda förutsättningarna 
för fler vinterbadplatser med möjlighet till bastubad samt att arbetet 
med att ta fram förslag på en stadsövergripande samordning och 
ansvarsfördelning mellan stadens nämnder sker i närtid. 
Centerpartiet uppskattar att stadsdelsförvaltningen är positiv till 
förslaget och hoppas att utredningens slutsatser presenteras inom 
kort så att ett eventuellt beslut kan fattas om en bastu på den 
föreslagna platsen. 
 
Vattnet är en stor del av Stockholm. Centerpartiet vill 
tillgängliggöra det fantastiska vatten som finns i hela staden och ta 
vara på de outnyttjade möjligheter som finns. Dels med bastu såsom 
medborgarförslaget föreslår, men också med fler strandbad, 
bastuflottar, vattennära broar, badstegar och soldäck. 
 
Centerpartiet vill skapa fler och bättre bad- och kallbadsmöjligheter 
i Stockholms olika stadsdelar. Där badmöjligheter helt saknas kan 
badflottar eller mer permanenta badbryggor placeras ut. En annan 
lösning är små kallbadhus med bastu som kan placeras längs med 
stadens stränder och kajer. Genom att skapa fler badmöjligheter 
avlastar vi också våra större strandbad som i flera fall lider av dålig 
vattenkvalitet. 
 
Handlingar i ärendet 

 1604437 (Godkänd - R 1) Svar på medborgarförslag om en 
bastu vid Mälaren i Ålsten 
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§ 32 
Svar på medborgarförslag övergångsställe vid 
Alviksskolan  
BRO 2024/197 
 

Beslut  
Nämnden lägger ärendet till handlingarna. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1599191 (Godkänd - R 1) Svar på medborgarförslag om 
övergångsställe vid Alviksskolan 
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§ 33 
Svar på medborgarförslag övergångsställe Dartanjangs 
gata  
BRO 2024/198 
 

Beslut  
Nämnden lägger ärendet till handlingarna. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Särskilt uttalande 
Johan Duvdahl (C) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
 
Centerpartiet instämmer med medborgarförslaget kring relevansen 
av ett övergångställe och fartdämpare såsom motionären föreslår. 
Bromma stadsdelsnämnd har tidigare mottagit medborgarförslag 
med förslag på övergångställe i området och fått svar från 
trafikkontoret att denna insats inte är prioriterad. Det finns dock ett 
behov av övergångställe, och iden med fartdämpare är god, då 
flertalet barn och ungdomar uppehåller sig i Lönnebergaparken 
under både sommar och vinterhalvåret. Den nybyggda cykelsparken 
används på sommaren och själva backen används för 
pulka/snowracer på vintern. Ett övergångställe vid Pelle Pennas väg 
inklusive fartdämpare bör ses som en rimlig förbättring ur 
säkerhetssynpunkt. Centerpartiet hoppas Trafikkontoret noterar 
önskemålen från medborgarna i framtida insatser. 
 
Handlingar i ärendet 

 1599211 (Godkänd - R 1) Svar på medborgarförslag om 
övergångsställe vid Dartanjangs gata 
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§ 34 
Svar på medborgarförslag inspektion gångvägar i 
Blackeberg  
BRO 2024/199 
 

Beslut  
Nämnden lägger ärendet till handlingarna. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1603630 (Godkänd - R 1) Svar på medborgarförslag om 
inspektion av gångvägar i Blackeberg 

 

Sida 57 (79)



 
 

Bromma stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 7/2024 
 

2024-05-30 

§ 35 
Svar på medborgarförslag - Behåll Gula villan i Mariehäll  
BRO 2024/202 
 

Beslut  
Nämnden lägger ärendet till handlingarna. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1607659 (Godkänd - R 1) Svar på medborgarförslag om att 
behålla gula villan i Mariehäll(1599221) (3)_TMP 
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§ 36 
Svar på medborgarförslag Flytt av planerat Vård- och 
omsorgsboende  
BRO 2024/200 
 

Beslut  
Nämnden lägger ärendet till handlingarna. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1604463 (Godkänd - R 1) Svar på medborgarförslag 
gällande flytt av planerat vård- och omsorgsboende 
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§ 37 
Svar på medborgarförslag - skyltar i parker och i 
offentliga gaturum gällande koppeltvång  
BRO 2024/201 
 

Beslut  
Nämnden lägger ärendet till handlingarna. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1599190 (Godkänd - R 1) Svar på medborgarförslag om att 
det ska finnas skyltar om koppeltvång i parker och offentliga 
gaturum 
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§ 38 
Svar på skrivelse från Liberalerna gällande trygghet i 
LSS-boenden  
BRO 2024/149 
 

Beslut  
Nämnden tar del av svaret på skrivelsen och lägger till 
handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Liberalerna har inkommit med en skrivelse där svar önskas om hur 
förvaltningen kommer att följa upp att skillnaden i trygghet mellan 
kvinnor och män lyfts och analyseras samt vad förvaltningen ämnar 
göra för att lyfta resultatet i sin helhet. 
 
Förvaltningen redogör i svaret på skrivelsen för resultaten utifrån 
respektive boendeform och en utvecklande analys. Förvaltningen 
beskriver även de arbetssätt verksamheterna har för att identifiera 
behov och öka tryggheten för personer med funktionsnedsättning. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1563984 (Godkänd - R 1) Svar på skrivelse från (L) om 
trygghet LSS BRO 2024/149 

 1510188 Skrivelse uppföljning trygghet i LSS 
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§ 39 
Svar på skrivelse från Sverigedemokraterna om 
möjliggörare för kriminella nätverk inom kommunens 
verksamheter  
BRO 2024/211 
 

Beslut  
Nämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 
skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I en skrivelse till Bromma stadsdelsnämnd, daterad 2024-03-21, 
lyfter Findel Madison (SD) och Mario Shevchenko (SD) resultaten 
från en studie som nyligen genomförts av Brottsförebyggande rådet 
(BRÅ) som visar att det finns möjliggörare för kriminella nätverk 
inom kommunal verksamhet. Skribenterna lyfter även att BRÅ 
årligen fördelar ekonomiskt stöd till kommuner för att främja 
utvecklingen av kunskapsbaserade brottsförebyggande åtgärder. 
 
Mot bakgrund av detta ställer skribenterna ett antal frågor till 
förvaltningen kopplat till hur förvaltningen arbetar med att upptäcka 
och åtgärda välfärdsbrottslighet samt ifall förvaltningen sökt och 
erhållit medel för brottsförebyggande åtgärder. 
 
Förvaltningen arbetar aktivt med att förebygga och motverka 
välfärdsbrottslighet inom verksamheten. Bland annat genomförs 
löpande kontroller av avtal och leverantörer och ett systematiskt 
arbete genomförs för att förhindra felaktiga utbetalningar. För att 
garantera att varor och tjänster köps av leverantörer som staden har 
avtal med ska inköp i första hand göras genom stadens 
inköpssystem. Arbetet med upphandlings- och inköpsförfaranden 
samt avtalsuppföljning ska stärkas och i högre grad systematiseras. 
 
Inom ramen för den lokala samverkansöverenskommelsen (SÖK), 
mellan Stockholms stad och Polisregion Stockholm, är 
systemhotande brottslighet ett nytt prioriterat område och 
förvaltningen har startat en arbetsgrupp under januari 2024 som 
tagit fram orsaksanalys och åtgärdsplaner. 
Vid misstanke om brott stängs medarbetaren av från sin tjänst för 
utredning och erforderliga kontakter tas med personalstrategiska 
avdelningens arbetsrättsexperter, säkerhetsavdelningen och polisen 
för samråd om hantering av ärendet. Bromma stadsdelsförvaltning 
har sökt och erhållit totalt 52 000 kr för förstärkningsstöd och 
brottsförebyggande åtgärder. Medlen har dels använts till en 
workshop inom den lokala samverkansöverenskommelsen med 
polisen, med fokus på orsaksanalyser och andra brottsförebyggande 
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metoder. De har också använts till att köpa in och utveckla 
kartverktyget Pointsurvey för att systematisera, digitalisera och 
utveckla arbetet med brottsförebyggande lägesbilder och 
behovsanpassade riktade insatser i samverkan med till exempel 
lokalpolis. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1594720 (Godkänd - R 1) Svar på skrivelse från SD om 
möjliggörare för kriminella nätverk inom kommunens 
verksamheter 
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§ 40 
Sammanställning lex Sarah – beslut och inkomna 
rapporter 2024 – SoF och ÄO  
BRO 2024/18 
 

Beslut  
Nämnden tar del av ärendet och lägger det till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Redovisning av inkomna lex Sarah-rapporter från verksamheter i 
egen regi och information om rapporter från verksamheter som 
drivs i enskild regi samt beslut enligt lex Sarah tagna under 
perioden 2024-04-01– 2024-04-30. 
 
Från verksamheter inom egen regi har tre rapporter inkommit och 
inga rapporter från enskild regi gällande händelser enligt lex Sarah. 
 
Fyra beslut har fattats enligt lex Sarah under denna period i egen 
regi. Ingen information har kommit från enskild regi gällande lex 
Sarah. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1603776 (Godkänd - R 1) TJUT-anmälningsärende- 
inkomna arpporter och beslut enligt lex Sarah -30 

 1441731 Sammanställning inkomna rapporter SDN 2024-05-
30  

 1441742 Sammanställning beslut SDN 2024-05-30  
 1441741 Sammanställning beslut SDN 2024-04-25 
 1441721 Statistikmall för 2024 
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§ 41 
Inkomna rapporter och protokoll 2024 - Förteckning till 
nämndens sammanträden  
BRO 2024/49 
 

Beslut  
Nämnden lägger ärendet till handlingarna. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1613362 Inkomna rapporter och protokoll 2024 - 
Förteckning till nämndens sammmanträde maj 2024 
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Bromma stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 7/2024 
 

2024-05-30 

§ 42 
Redovisning av ej verkställda beslut inom äldreomsorgen 
2024  
BRO 2024/280 
 

Beslut  
Nämnden tar del av redovisningen och lägger den till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Alla kommuner har enligt socialtjänstlagen (SoL) en skyldighet att 
rapportera gynnande beslut, enligt 4 kap 1 § SoL, som ej verkställts 
inom tre månader till Inspektionen för vård och omsorg (IVO), 
kommunens revisorer och till kommunfullmäktige. Äldreomsorgen 
inom Bromma stadsdelsförvaltning har för kvartal 
1, 2024 rapporterat totalt 16 individrapporter till IVO avseende 
beslut som ej verkställts inom tre månader. Merparten av 
rapporterna gällde beslut om särskilt boende. Den vanligaste 
orsaken till att besluten inte har verkställas inom tre månader är att 
den enskilde har valt att tacka nej till de erbjudanden som getts. Det 
kan till exempel handla om att den enskilde vill bo på ett specifikt 
boende eller vill avvakta insats ytterligare en tid. 
 
Av det totala antalet rapporterade beslut som ej har verkställts inom 
tre månader har fem beslut nu verkställts, ett beslut har avslutats 
utan verkställighet och resterande tio beslut har ännu ej verkställts. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1603205 (Godkänd - R 1) Redovisning av ej verkställda 
beslut inom avdelning äldreomsorg kvartal 1 

 1601859 Ej verkställda beslut kv 1 2024 bilaga 1 tabell 
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Bromma stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 7/2024 
 

2024-05-30 

§ 43 
Redovisning av ej verkställda beslut 2024 – Socialtjänst  
BRO 2024/281 
 

Beslut  
Nämnden tar del av redovisningen och lägger den till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommuner har enligt 16 kap 6 f-h §§ socialtjänstlagen (SoL), en 
skyldighet att rapportera gynnande beslut enligt 4 kap 1 § SoL som 
ej verkställts inom tre månader till Inspektionen för vård- och 
omsorg (IVO), kommunens revisorer samt till kommunfullmäktige. 
Samma rapporteringsskyldighet gäller enligt 28 f-h §§ lag om stöd 
och service till vissa funktionshindrade (LSS), gynnande beslut 
enligt 9 § LSS. 
 
Under kvartal 1 för 2024 hade avdelning Socialtjänst och fritid 53 
beslut som inte verkställts inom tre månader, varav ett beslut inom 
beroende, tolv beslut inom socialpsykiatrin och 40 beslut inom 
område funktionsnedsättning. Detta är en minskning inom 
avdelningen med tio beslut jämfört med föregående kvartal (kvartal 
4 2023). Av de rapporterade besluten har fem beslut avslutats utan 
verkställande och 14 beslut har verkställts. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1602221 TJUT Redovisning av ej verkställda beslut kvartal 
1 2024 

 1602131 Bilaga 1 tabell (SoL) kvartal 1 2024 
 1602160 Bilaga 2 tabell (LSS) kvartal 1 2024 
 1602974 (Godkänd - R 1) TJUT Redovisning av ej 

verkställda beslut kvartal 1 2024 
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Bromma stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 7/2024 
 

2024-05-30 

§ 44 
Anmälan av delegationsbeslut 2024  
BRO 2024/48 
 

Beslut  
Nämnden godkänner återrapporteringen av delegationsbeslut. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1624497 Anmälan av delegationsbeslut maj 
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Bromma stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 7/2024 
 

2024-05-30 

§ 45 
Protokoll från förvaltningsgruppen 2024  
BRO 2024/55 
 

Beslut  
Nämnden lägger protokollet till handlingarna. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1624570 (Signerad) Protokoll FVG 2024-05-23 
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Bromma stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 7/2024 
 

2024-05-30 

§ 46 
Protokoll rådet för funktionshinderfrågor 2024  
BRO 2024/168 
 

Beslut  
Nämnden lägger protokollet till handlingarna. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Särskilt uttalande 
Stefan Ennerfelt (L) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
 
I Protokoll rådet för funktionshinderfrågor daterat 2024-03-19 
noterar Liberalerna ett antal kritiska synpunkter på hur politiken 
styr verksamheten. Vi lyfter här två. 
 
Den första avser Nytt program för tillgänglighet och delaktighet för 
personer med funktionsnedsättning 2024-2029. Rådet kommenterar: 
"Dock upplevs dokumentet i mycket som en strategisk 
plakatprodukt som är svårt att ge negativa synpunkter på där 
problemet snarare är att åtgärder för att realisera programmet inte 
upplevs tillräckliga". 
 
Liberalerna har återkommande sett och kritiserat, att program och 
handlingsplaner saknar konkretion och tydliga mål och åtgärder. 
Resultatet blir att om det inte tydligt står att något ska göras av 
stadens verksamheter så är risken att väldigt lite faktiskt också 
händer i verkligheten. 
 
Den andra frågan värd att notera i protokollet är att rådet hävdar att 
stadsdelar fortfarande gör väldigt olika bedömningar vad gäller 
exempelvis assistans och ledsagning, trots att det finns ett enigt 
fullmäktige som uttalat att det ska vara lika i staden. 
 
Liberalerna har länge kämpat för att stadsdelarna ska vara generösa 
och enhetliga i sina bedömningar. Vi ser därför att det blir extra 
viktigt att det som uttalas också genomförs. 
 
Handlingar i ärendet 

 1597697 Protokoll råd för funktionshinderfrågor 2024-03-19 
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Bromma stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 7/2024 
 

2024-05-30 

§ 47 
Protokoll pensionärsrådet 2024  
BRO 2024/42 
 

Beslut  
Nämnden lägger protokollet till handlingarna. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1621884 Protokoll Bromma pensionärsråd 22 maj 
 1621889 Yttrande Detaljplan fo¨r del av fastigheten 

A°keshov 1 
 1621890 Yttrande Plana¨rende pa° samra°d A°keshov 1-1 

 

Sida 71 (79)



 
 

Bromma stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 7/2024 
 

2024-05-30 

§ 48 
Balanslista 2024  
BRO 2023/513 
 

Beslut  
Nämnden lägger ärendet till handlingarna. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1564394 Balanslista 2024 
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Bromma stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 7/2024 
 

2024-05-30 

§ 49 
Nämndens och förvaltningens frågor  

Sammanfattning av ärendet  
Ordförande Johan Heinonen (S) önskar nämnden, åhörare och 
förvaltningen trevlig sommar. 
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Bromma stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 7/2024 
 

2024-05-30 

§ 50 
Borttagen på grund av sekretess  
BRO 2024/6 
 
 
Handlingar i ärendet 

 BRO 2024/6-12 Protokoll Sociala delegation 20240508 
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Bromma stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 7/2024 
 

2024-05-30 

§ 51 
Borttagen på grund av sekretess  
BRO 2024/307 
 
 
Handlingar i ärendet 

 1608670 Upphörande av hemlighållande av vistelseort 
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Bromma stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 7/2024 
 

2024-05-30 

§ 52 
Borttagen på grund av sekretess  
BRO 2024/236 
 
 
Handlingar i ärendet 

 1569805 Nedläggning nämndsammanträde 240530 
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Bromma stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 7/2024 
 

2024-05-30 

§ 53 
Borttagen på grund av sekretess  
BRO 2024/295 
 
 
Handlingar i ärendet 

 1603712 (Godkänd - R 1) Nedläggning av 
faderskapsutredning enligt 2 kap 7 § föräldrabalken 
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Bromma stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 7/2024 
 

2024-05-30 

§ 54 
Borttagen på grund av sekretess  
BRO 2024/298 
 
 
Handlingar i ärendet 

 1604101 (Godkänd - R 1) Nedläggning av 
faderskapsutredning enligt 2 kap 7 § föräldrabalken 
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Bromma stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 7/2024 
 

2024-05-30 

§ 55 
Borttagen på grund av sekretess  
BRO 2024/299 
 
 
Handlingar i ärendet 

 1604104 (Godkänd - R 1) Nedläggning av 
faderskapsutredning enligt 2 kap 7 § föräldrabalken 

 1604555 Intyg 2024-05-08_15-23-03 
 

Sida 79 (79)


	155e29eb-7b0b-4f7a-9367-e87f5c48f59b.docx
	Protokoll 7/2024
	fört vid Bromma stadsdelsnämnds sammanträde torsdagen den 30 maj 2024 kl. 18:30-20:15, Alviks kulturhus


	f3fd93df-1999-46c4-a87d-873b273041a4.docx
	ÄRENDELISTA

	d6734807-1270-45ad-9930-aff570fdcad7.docx
	§ 1 Godkännande av dagordning och tid för justering
	Beslut

	7783ae89-ad25-418f-a33b-b378ec78252a.docx
	§ 2 Nytt medborgarförslag Bromma flygplats
	Beslut
	Handlingar i ärendet

	265f2e25-e4bd-46f9-b331-8dadc163e54d.docx
	§ 3 Nytt medborgarförslag - Soptunnor mellan Ulvsunda Slottsväg och Grindstuvägen
	Beslut
	Handlingar i ärendet

	cf750d03-bc4b-40fc-aeb6-3b33e1ec2121.docx
	§ 4 Nytt medborgarförslag hundrastgård under Nockebybron
	Beslut
	Handlingar i ärendet

	bb6c5e9c-6de3-4894-94f1-4e7d57898ff6.docx
	§ 5 Nytt medborgarförslag hundrastgård bällstafältet
	Beslut
	Handlingar i ärendet

	b580673e-5245-49e0-8bf2-483512202c53.docx
	§ 6 Nytt medborgarförslag - Innebandyplan Alpvägen
	Beslut
	Handlingar i ärendet

	634ef168-1d33-416c-b1db-9746069e8ba2.docx
	§ 7 Nytt medborgarförslag, säkerhetsförbättring av trafikplats- Korsningen Drottningholmsvägen / Abrahamsbergsvägen
	Beslut
	Handlingar i ärendet

	6d8b0f60-efe3-4889-b910-a0e51da9a666.docx
	§ 8 Nytt medborgarförslag- Buss 127, hållplats Rånövägen
	Beslut
	Handlingar i ärendet

	72ad016d-1f37-4533-9ea3-f3c84b9149fb.docx
	§ 9 Nytt medborgarförslag gällande volleybollplaner
	Beslut
	Handlingar i ärendet

	8c995f78-0276-4f84-8f95-151c185f17c9.docx
	§ 10 Nytt medborgarförslag - Slåtterängar Spångavägen
	Beslut
	Handlingar i ärendet

	3a621161-46c1-4fe7-9883-533ce7068156.docx
	§ 11 Nytt medborgarförslag - konstgräs till grusplan, Gamla Bromstensvägen
	Beslut
	Handlingar i ärendet

	c802819e-b410-4881-ae8c-5b1eb2335179.docx
	§ 12 Nytt medborgarförslag - cykelbanor Gamla Bromstensvägen
	Beslut
	Handlingar i ärendet

	4fb5c581-f06e-4a06-9b6f-1460597f33a8.docx
	§ 13 Nytt medborgarförslag - hiss/rulltrappa Gustavslundsvägen
	Beslut
	Handlingar i ärendet

	9e0c1514-8060-480e-80c6-9f75d4e4f183.docx
	§ 14 Nytt medborgarförslag- uppvärmd bassäng och mindre barngrupper i förskolan
	Beslut
	Handlingar i ärendet

	67b89f23-c4b6-494c-b680-10d4f3dd584f.docx
	§ 15 Nytt medborgarförslag - Mariehällstorget
	Beslut
	Handlingar i ärendet

	6df61546-57c0-40d1-bdfd-9b825b2b6492.docx
	§ 16 Nytt medborgarförslag hundrastplats - Drottningholmsvägen
	Beslut
	Handlingar i ärendet

	a32be5c9-cea5-4949-aff9-5aae20cdff8e.docx
	§ 17 Nytt medborgarförslag - Byte av badstege Ljunglöfska slottet
	Beslut
	Handlingar i ärendet

	cd609eda-76d5-4159-879a-89b53f34e2a8.docx
	§ 18 Nytt medborgarförslag Ung Fritid Mariehäll/Annedal
	Beslut
	Handlingar i ärendet

	c35759c0-b7c1-49cd-94fa-80102fad9d12.docx
	§ 19 Revidering av delegationsordningen
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Handlingar i ärendet

	6aa70459-ca48-448e-82b3-f1ac277a315b.docx
	§ 20 Nomineringar för pensionärsrådet 2024
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Handlingar i ärendet

	e636622a-7ffb-47cb-9ec8-a232b7b60157.docx
	§ 21 Tertialrapport 1 2024 för Bromma stadsdelsnämnd
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Handlingar i ärendet

	8f689e81-56b3-43c5-9997-5b90715a5a4d.docx
	§ 22 Yttrande över revisionens årsrapport
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Handlingar i ärendet

	a977689f-dc3e-4b2f-89d1-d12a8faad37c.docx
	§ 23 Fyllnadsval till social delegation 2024
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Handlingar i ärendet

	f8d6bef9-c791-4ba9-b03a-a8a030f14573.docx
	§ 24 Svar på remiss av Motion om att bevara trädgårdsstäder och egnahemsområden
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Handlingar i ärendet

	cc201562-914b-4c4c-946a-0c1c0a392048.docx
	§ 25 Svar på remiss av Revidering av riktlinjer förärendeansvar mellan stadsdelsnämnderna inomindivid- och familjeomsorgen, äldreomsorgen och omsorgen om personer med funktionsnedsättning
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Handlingar i ärendet

	3fce91b3-b3c8-4f2e-95c3-148eac8fb5b5.docx
	§ 26 Planärende på granskning, Åkeshov 1:1 m.fl., intill kv. Famnen
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Handlingar i ärendet

	3d85ebab-5b3b-4edb-bd6a-4c0cd753aa6e.docx
	§ 27 Planärende på samråd, Åkeshov 1:1 m.fl., invid Åkeshovshöjden
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Handlingar i ärendet

	128ed627-ba75-4634-96dc-fb6600615e58.docx
	§ 28 Svar på remiss av Miljöprogram 2030 för Stockholms stad
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Handlingar i ärendet

	8607ef0e-f61a-4688-8853-df3aa9686123.docx
	§ 29 Svar på remiss - Motion om behovet av ett helhetsgrepp kring stadens reklamvitriner, KS 2024/335
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Handlingar i ärendet

	64d20061-d967-4f9b-880f-0b468b424a13.docx
	§ 30 Svar på medborgarförslag om att HBTQI-certifiera ungdomens hus vid Islandstorget
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Handlingar i ärendet

	1e2c3491-1207-4cc5-9240-997f00e6eab5.docx
	§ 31 Svar på medborgarförslag på bastu vid Mälaren i Ålsten
	Beslut
	Handlingar i ärendet

	46229cc7-fda7-4b61-b62b-4a4656f2c052.docx
	§ 32 Svar på medborgarförslag övergångsställe vid Alviksskolan
	Beslut
	Handlingar i ärendet

	f519ee9e-a5af-4a97-8cbc-91e670ddb824.docx
	§ 33 Svar på medborgarförslag övergångsställe Dartanjangs gata
	Beslut
	Handlingar i ärendet

	def6aac3-9cdc-441e-bc2d-3c21cc442ec5.docx
	§ 34 Svar på medborgarförslag inspektion gångvägar i Blackeberg
	Beslut
	Handlingar i ärendet

	341d26fa-7313-41c7-9bb4-7c59ea293ef0.docx
	§ 35 Svar på medborgarförslag - Behåll Gula villan i Mariehäll
	Beslut
	Handlingar i ärendet

	54b38af5-d5a7-4da0-9a35-e2b9db28acab.docx
	§ 36 Svar på medborgarförslag Flytt av planerat Vård- och omsorgsboende
	Beslut
	Handlingar i ärendet

	59eed4f5-d03b-4017-8e10-f2a77ba4f73a.docx
	§ 37 Svar på medborgarförslag - skyltar i parker och i offentliga gaturum gällande koppeltvång
	Beslut
	Handlingar i ärendet

	4401f52c-afd3-4665-850c-ef44f2e9bc0b.docx
	§ 38 Svar på skrivelse från Liberalerna gällande trygghet i LSS-boenden
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Handlingar i ärendet

	46cd9a5c-9b4e-4bf8-a425-f3e2ce7ee96f.docx
	§ 39 Svar på skrivelse från Sverigedemokraterna om möjliggörare för kriminella nätverk inom kommunens verksamheter
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Handlingar i ärendet

	705a1eb8-1804-4b10-a235-f0ae2c7e76b9.docx
	§ 40 Sammanställning lex Sarah – beslut och inkomna rapporter 2024 – SoF och ÄO
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Handlingar i ärendet

	93b10447-0ad5-478b-8fd0-6854f591c592.docx
	§ 41 Inkomna rapporter och protokoll 2024 - Förteckning till nämndens sammanträden
	Beslut
	Handlingar i ärendet

	ee86c19a-4f05-4917-b95b-37186e9c7b6b.docx
	§ 42 Redovisning av ej verkställda beslut inom äldreomsorgen 2024
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Handlingar i ärendet

	1e2f2fb0-2167-452b-9ac4-1066fd56fec8.docx
	§ 43 Redovisning av ej verkställda beslut 2024 – Socialtjänst
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Handlingar i ärendet

	67498d60-f851-4ee7-abb5-15f1b3946569.docx
	§ 44 Anmälan av delegationsbeslut 2024
	Beslut
	Handlingar i ärendet

	5da22760-454f-44c8-b43a-80a991c7d054.docx
	§ 45 Protokoll från förvaltningsgruppen 2024
	Beslut
	Handlingar i ärendet

	cdf3a807-449b-4fc7-995f-c4d650bb0ed2.docx
	§ 46 Protokoll rådet för funktionshinderfrågor 2024
	Beslut
	Handlingar i ärendet

	ebdc319e-8d40-43cc-be5d-31f8dc7222d4.docx
	§ 47 Protokoll pensionärsrådet 2024
	Beslut
	Handlingar i ärendet

	0974340f-b2da-4063-855f-0b57b2725527.docx
	§ 48 Balanslista 2024
	Beslut
	Handlingar i ärendet

	cb2f3abf-5139-4100-9266-31090887a572.docx
	§ 49 Nämndens och förvaltningens frågor
	Sammanfattning av ärendet

	52247b60-973a-4c4f-9d0a-b6613d5211cb.docx
	§ 50 Borttagen på grund av sekretess
	Handlingar i ärendet

	29c50ef7-acc5-4c41-8097-9d1f21f33422.docx
	§ 51 Borttagen på grund av sekretess
	Handlingar i ärendet

	a69ab14c-0631-4a24-af70-d9d23609a928.docx
	§ 52 Borttagen på grund av sekretess
	Handlingar i ärendet

	180ca52a-ef18-4f99-a684-ede5b83d9c6c.docx
	§ 53 Borttagen på grund av sekretess
	Handlingar i ärendet

	1a2fda51-ab81-4cfa-a7f5-8002c790259b.docx
	§ 54 Borttagen på grund av sekretess
	Handlingar i ärendet

	d804f596-a223-41d8-9581-5315fe5c44fe.docx
	§ 55 Borttagen på grund av sekretess
	Handlingar i ärendet


